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Avtal gällande publika visningar bio på 
Skarpnäcks kulturhus 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att teckna 
avtal med Filmägarnas Kontrollbyrå AB.  

Sammanfattning 
Vid Skarpnäcks kulturhus finns professionell teknisk utrustning för 
visning av film för besökarna. För att få tillåtelse att visa film 
publikt behöver förvaltningen teckna ett avtal med Filmägarnas 
Kontrollbyrå AB.  

En kommun har rätt att bedriva näringsverksamhet om det sker utan 
vinstsyfte och det handlar om erbjuda allmännyttiga anläggningar 
och tjänster till medborgarna, till exempel kulturhus eller 
samlingslokaler som rymmer biografer. Kommunens 
biografverksamhet får inte konkurrera med annan liknande 
verksamhet genom exempelvis filmutbud eller upptagningsområde. 
Kulturhuset säkerställer att verksamheten inte konkurrerar med 
annan biografverksamhet inom stadsdelsområdet.  

Förvaltningen föreslår nämnden att ge förvaltningen i uppdrag att 
teckna avtal med Filmägarnas Kontrollbyrå AB i ett syfte att kunna 
tillhanda hålla att publika filmvisningar. 
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Bakgrund 
Vid Skarpnäcks kulturhus finns professionell teknisk utrustning för 
visning av film för besökarna. För att få tillåtelse att visa film 
publikt behöver förvaltningen teckna ett avtal med Filmägarnas 
Kontrollbyrå AB. Filmägarnas Kontrollbyrå AB är ett organ som på 
uppdrag av filmbolag och distributörer (filmägarna) hanterar 
rapportering av biljettförsäljning på Sveriges biografer. Varje 
bokning av en filmvisning en biograf gör hos en 
rättighetsinnehavare behöver regleras. Detta enligt ett avtal kring 
fördelning av intäkter från biljettförsäljningen.  
För att denna förhandling inte ska behöva göras inför varje 
filmvisning har Filmägarnas Kontrollbyrå AB upprättat ett ramavtal 
som underlättar hanteringen hos både filmägare och biografer. 
Avtalet har undertecknats av samtliga biografer i Sverige, 
oberoende organisationsform eller ägande. Ett 40-tal kommunala 
biografer i Sverige har undertecknat avtalet, varav i dagsläget två i 
Stockholm stad (Klarabiografen och Skärisbiografen). Inom 
Stockholms län driver även Södertälje, Vallentuna och Nykvarn 
kommunala biografer och har undertecknat ramavtalet. Andra stora 
kommuner som driver kommunala biografer och som har 
undertecknat samma avtal är bland andra Norrköping och Örebro. 
Avtalet reglerar bland annat hur biljettförsäljning skall redovisas, 
vilka biljettsystem som får användas och hur försäljningen kan 
följas upp av filmägarna.  

Ärendet 
En kommun har rätt att bedriva näringsverksamhet om det sker utan 
vinstsyfte och det handlar om erbjuda allmännyttiga anläggningar 
och tjänster till medborgarna, till exempel kulturhus eller 
samlingslokaler som rymmer biografer. Kommunens 
biografverksamhet får inte konkurrera med annan liknande 
verksamhet genom exempelvis filmutbud eller upptagningsområde. 
Kulturhuset har kontakt med stadsdelsområdets andra två 
komplementsbiografer, Reflexen (ideellt driven biograf i Kärrtorp) 
och Bagarmossens folkets hus (förening). Tillsammans har man 
diskuterat hur verksamheterna kan samarbeta och komplettera 
varandra. Kulturhuset ingår i Stockholms nätverk för fristående 
biografer, Småbiografnätverket. Kulturhuset avser att ha ett brett 
filmutbud som går i linje med stadens mål kring mångfald, 
tillgänglighet och jämlikhet i fråga om fritidsaktiviteter och kultur.  
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för förskola och fritid. 
Ärendet har behandlats i förvaltningsgruppen och i pensionärsrådet 
den 7 december. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsnämnderna ska möjliggöra för det lokala kulturlivet bland 
annat genom att lokala kulturhus ska värnas och stödjas. Invånarna 
ska ha möjlighet att ta del av ett mångsidigt kulturutbud som utgår 
från delaktighet. Kulturhuset ska vara en plats för kultur och eget 
skapande. För att få tillåtelse att visa film publikt behöver 
förvaltningen teckna ett avtal med Filmägarnas Kontrollbyrå AB. 
Kulturhuset säkerställer att verksamheten inte konkurrerar med 
annan biografverksamhet inom stadsdelsområdet.  
 
Förvaltningen föreslår nämnden att ge förvaltningen i uppdrag att 
teckna avtal med Filmägarnas Kontrollbyrå AB i ett syfte att kunna 
tillhanda hålla att publika filmvisningar. 
 
 
Karin Bülow  Johanna Hult 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning  Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
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